
 

 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

 

Készült: Pétfürdő Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2016. március 3-án 

17.05 órai kezdettel megtartott közmeghallgatásán. 

 

 

Helye: Pétfürdői Közösségi Ház és Könyvtár első emeleti tanácsterme 

 

 

Jelen vannak:  Horváth Éva     polgármester  

Láng Géza     alpolgármester 

  

Dombi Norbert   képviselő  

Farkas László     képviselő 

Miskolczi Ferenc    képviselő  

Nagy Zsolt     képviselő  

Pintér Csaba    képviselő  

  

Szabóné Czifra Melinda  a távollévő jegyzőt teljes jogkörrel   

helyettesítő csoportvezető    

 

 

Meghívottak:  A Képviselő-testület Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 

5/2011.(II.28.) önkormányzati rendelet 13.§ (4) bekezdésében foglaltak 

szerint.  

 

 

Meghívottak közül megjelent:  

   Tránszki László   Pétfürdői Polgármesteri Hivatal 

                                                                                            környezetvédelmi ügyintézője 

 

 

Megjelent: 7 fő a lakosság részéről 

 

 

A jegyzőkönyvet Negyela Beáta vezeti.  

 

 

Horváth Éva polgármester: Tisztelettel köszöntök mindenkit. Megnyitom a 

közmeghallgatást. Megállapítom, hogy 6 fő képviselő és a polgármester jelen van, összesen 7 

fő, az ülés határozatképes.  

A mai közmeghallgatásnak meghirdetett napirendjei – ami tájékoztató jellegű – Pétfürdő 

Nagyközség környezeti állapota és Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának 2016. évi 

költségvetése. A tájékoztatókat követik a megjelentek kérdései, javaslatai, észrevételei. 

Aki a közmeghallgatás javasolt napirendjét elfogadja, kérem, szavazzon! 
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A Képviselő-testület 7 igen, egyhangú szavazattal elfogadta a következő napirendet: 

 

Napirend:  

 

1.) Pétfürdő Nagyközség környezeti állapota   

2.) Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának 2016. évi költségvetése  

 

 

1.) Tájékoztató Pétfürdő Nagyközség környezeti állapotáról   

Előadó: Tránszki László környezetvédelmi és településüzemeltetési ügyintéző 

(A környezeti állapotról szóló tájékoztató a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

 

Horváth Éva polgármester: Megkérem Tránszki Lászlót, hogy a környezeti állapotról a 

Képviselő-testület által elfogadott beszámolót összefoglalva tájékoztassa a résztvevőket.  

 

Tránszki László ügyintéző: Tájékoztatja a lakosságot Pétfürdő környezeti állapotáról.  

(A tájékoztató a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

Horváth Éva polgármester: Köszönöm a beszámolót.  

Kérdés, észrevétel, javaslat, megjegyzés? 

 

Pétfürdői lakos: Egy kérdésem lenne a járdaépítéssel kapcsolatban. A Berhidai út 107. szám 

mellett van egy átmenő út az Ady Endre utca felé. Szeretnék javaslatot tenni. Nagy a forgalma 

ennek a területnek. 100 méteres szakasz és nagyon jó lenne, ha felvállalná az önkormányzat, 

hogy ne sárban kelljen taposni.  

Pétfürdő értékét és szépségét messzemenőleg támogatom és élvezem is, de nem mindig. Igen 

sok az elhanyagolt magánterület. Lehetne-e valamit lépni az önkormányzat részéről, hogy 

ezek az épületek, vagy kertek, utcafront melletti területek, a tulajdonos felé valami jelzést 

adni, hogy szégyellje magát, tegyen valamit. Lehet-e valamit tenni? Végigsétálok Pétfürdőn, 

sajnos elég sok helyen lehet ezt tapasztalni és elszomorító. Rásüti a bélyegét egész Pétfürdőre.  

 

Horváth Éva polgármester: Amikor Pétfürdő levált és végigsétált az ember a kertvárosi 

részen, akkor az tűnt fel, ami szép. Most meg az tűnik fel, ami nem szép. Az elmúlt 

időszakban egy olyan fejlődés ment a lakosság részéről, hogy igenis csinosították a kertjüket, 

próbálták csinosítgatni, rendbe hozni a házukat.  

A beszámolóban is elhangzott, hogy az elhanyagolt területekre a felszólítás kimegy. Arra nem 

tudunk rákényszeríteni egy tulajdonost, hogy újítsd fel a házadat.  

 

Pétfürdői lakos: Tisztelettel köszöntök mindenkit. Egyrészt észrevételem, másrészt 

javaslatom van. Az épített környezet második bekezdésénél van az átmenő útnak a 7203 a 

túlterhelése, és terhelhetősége tekintetében. Többször próbálta a Képviselő-testület 

megkeresni a közútkezelőt ennek a javítására. Történtek az önkormányzat részéről 

beruházások, mint a vízelvezető csatornák felemelése, 250-300 méter hosszban teljes 

útburkolat. Forgalomszámlálást szeretnénk megcsinálni. Ezt a Polgárőrség megcsinálná 

akkor, hogyha erre jogi, műszaki és hivatalos támogatást, felvilágosítást, tájékoztatást 

kapnánk a hivataltól. Mi ennek a hivatalos módja. Ezt megcsinálnánk. Ennek következtében – 

és ez a javaslatom – hogy hátha rá lehet szorítani a közútkezelőt ennek az útszakasz átmenő 

forgalmának és célforgalmának, lásd a 8-as porta irányába a teljes felújítására.  
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Horváth Éva polgármester: Erre válaszolnék. A számlálást szerintem a közútkezelőnél kell 

kezdeményezni. A másik a négy számjegyű út, Pétfürdő-Lepsény közút. Ezzel kapcsolatban is 

van remény. Egy hónapon belül indulnak a települési operatív programok, uniós pályázatok. 

Ennek van egy olyan pályázati fejezete, ami kimondottan a közútkezelőnek szól. Ki vannak 

emelve a négy számjegyű utak. Mi már régóta ostoroztuk a közútkezelőt, hogy miért nem 

indulnak pályázaton. Akkor nem fértek be a központi programokba, mert a főutak voltak 

kiemelve. Nagyon bízom benne, hogy most ez a négy számjegyű projekt is belekerül.  

A másik, ami miatt bele kell, hogy kerüljön, hogy a Várpalota-Pétfürdő elkerülő út épül, és 

annak a csatlakozója a 8-as főútra, az pont ennek a közútnak az indulásánál van. 

Mindenképpen hozzá kell nyúlni ehhez a közúthoz. Bízom benne, hogy a közútkezelő beadja 

az erre vonatkozó pályázatot.  

 

Pétfürdői lakos: Így legyen, de élő példa előttünk a 410-es számú Balatonfűzfőnél, ahol 

csináltak három körforgalmat és a Papkeszihez közeleső körforgalmat gyönyörűen 

megcsinálták, a bekötő útszakasznál körülbelül 60 métert megcsináltak, a többit úgy hagyták.  

 

Horváth Éva polgármester: Bízunk benne, hogy itt nem így lesz.  

 

Pétfürdői lakos: Szeretném folytatni, hogy a forgalomszámlálás miért érdekes. Abban az 

esetben, ha a 8-as számú út elkészül kompletten, akkor biztos vagyok benne, hogy záros 

határidőn belül ezek az útszakaszok díjfizetésesek lesznek. Ha így lesz, akkor minden 

normális magyar sofőr megkeresi a kis utat.  

A játszóterekkel kapcsolatban a bizottsági üléseken én elég sokszor elmondtam már ezeket a 

játékokkal kapcsolatos problémákat, amelyek nem felülvizsgálat és nem komplex felújítás 

kategóriájába tartoznak. Javításba tartoznak, amelyet az én meggyőződésem szerint a 

Pétkomm Kft. is el tudna végezni, hogyha a feladatkörébe tartozna.  

A Liszt Ferenc utca 24-30. számú épület mögötti BMX pálya mellett a kiskertekbe 

meglehetősen nagy gyakorisággal és sok személyautó közlekedik. Az utóbbi 1,5 hónapban 

négy autó rendszámát adtuk le a rendőrségnek. Ennek az a lényege, hogy mégis a természeti 

környezeti része ez a füves rész és mégse rongálják meg. Ezek a járművek lámpa nélkül 

általában este közlekednek, vagy kora hajnalban, nem részletezem, de tudjuk, hogy milyen 

célból.  

Azt szeretném javasolni, hogy az alkotmánybíróság által több évvel ezelőtt hatályon kívül 

helyeztetett települési önkormányzati rendeletek, a mi esetünkben úgy kezdődik, hogy tiltott 

és közösség ellenes magatartásról szóló önkormányzati rendeletünket újra kell alkotni. 

Meggyőződésem, hogy a mi rendeletünk jó volt. Az alkotmánybíróság kollektív jelleggel 

büntette a majd 3200 települést, illetőleg azokat, akik ilyen rendeletet alkottak és mindegyiket 

visszavonatta. Az önkormányzatoknak, Képviselő-testületeknek új rendeletet kell alkotniuk. 

A legfontosabb, hogy ezeknek a rendeleteknek érvényt kell szerezni.  

Az évek során nem tudtam kapni a Pétkomm Kft. egyetlen vezetőjétől sem adatot, hogy egy 

évben hány millió Ft-ot költöttek a környezeti állapotban is szereplő rongálásokról.  

 

Horváth Éva polgármester: Ezt tőlünk kérdezd meg, mert mi ezt el tudjuk mondani, ha kell. 

A számlák alapján meg tudjuk keresni.  

 

Pétfürdői lakos: Mindesetre a Pétkomm beszámolójában kellene lenni egy ilyen tételnek.  

 

Horváth Éva polgármester: A Pétkomm Kft. megrendelésre dolgozik. Egy tételben kap 15 

feladatot, azt számlázza le. Ezt nálunk kell nyilvántartani és nyilván is van tartva, ezeket az 

adatokat tőlünk kérdezd meg. Nem csak a Pétkomm Kft. költ a rongálásra, hanem az 
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önkormányzat is költ a rongálások helyreállítására, mert nem minden rongálást a Pétkomm 

Kft. állít helyre.  

 

Pétfürdői lakos: A természetvédelemmel kapcsolatosan tegnap a kora délutáni órákban 

voltam egy országos főhatóságnál, félig-meddig polgárőri minőségemben. Komoly 

eszmecserét sikerült folytatnom egy nyomozótiszttel. A gyár alatti kiskertekre is kitértünk a 

tekintetben, hogy három hatóság „sáros”. A rendőrség, a földhivatal és a Közép-dunántúli 

Környezetvédelmi Hatóság. Ez a negyedik hatóság, ahol voltam, tudott a dolgokról. Azt is 

tudta, hogy a 17 kiskert miért eladó, meg ilyen egyebekről is. Megegyeztünk az úriemberrel, 

hogy Isten malmai lassan őrölnek 2010 óta.  

  

Horváth Éva polgármester: Köszönöm szépen. A környezetvédelmi beszámoló és 

tájékoztató eddig tartott. Rátérnénk a költségvetésre. 

 

 

2.) Tájékoztató Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának 2015. évi költségvetéséről 

Előadó: Horváth Éva polgármester 

(Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának – a Képviselő-testület döntéseinek megfelelően 

javított – 2016. évi költségvetési munkaanyaga a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

 

Horváth Éva polgármester: Az Önkormányzat 2016. évi költségvetési rendelete alapján 

tájékoztatja a lakosságot a bevételi és kiadási előirányzatokról.  

Tájékoztatom a lakosságot, hogy idén is lesz különleges berendezés szállítása az éjszakai 

órában. Ez április 12 vagy 13-a éjszaka lesz. Majd ha erről részletes hírt kapunk, akkor 

tájékoztatni fogjuk a közönséget.  

A jó hír. 4 vagy 5 évvel ezelőtt a Bakonykarszttal összefogva pályázatot nyújtottunk be 

KEHOP néven a Pétfürdői szennyvíztelep felújítására. Akkor a Magyar Állam vállalta, hogy 

központilag előkészíti a pályázatot és rangsorolva benyújtják a KEHOP körébe, és annak 

idején befogadott a pályázó. Aztán elindult a KEHOP két éve. A gördülő fejlesztési tervben, 

amit a Bakonykarszt csinál minden évben, mindig csúszott hátrébb ez a 350 millió Ft-os 

beruházás. Nekem három héttel ezelőtt azt mondták, hogy 2018-19-nél előbb nem kerül bele 

abba a sorba. A tegnapi napon kaptam egy telefonhívást a Bakonykarszt vezérigazgatójától és 

felhívta a figyelmemet a Magyar Közlöny ezévi 26-os számában megjelent 1084/2016. 

február 29-i kormányhatározatra, melyben a 2. számú melléklet 285-ös sorában a Pétfürdői 

szennyvíztelep bővítésének, felújításának megkezdése 2016.   

A tervezését a Bakonykarszt felvállalja. Ennek a beruházásnak az önrésze maximum 10 %. 

Ezt lejjebb lehet szorítani, akár a nullára is. A jó hír, hogy ez a beruházás idén elindul. Olyan 

szinten kell elindítani, hogy jövő évben már olyan helyzetbe kerüljön, hogy a kivitelezés 2017 

végére, 2018 elejére be is fejeződjön.  

Átadom a szót a Humán Bizottság elnökének, Dombi Norbert képviselőnek.  

 

Dombi Norbert Humán Bizottság elnöke: Azzal kezdem, hogy minden nehézség ellenére az 

a véleményem az idei költségvetésről, hogy egy igen jó feszes költségvetést rakott össze a 

Képviselő-testület, illetve az előkészítők és jut mindenre, amire szeretnénk. Úgy érzem, hogy 

felesleges kiadásokat nem tettünk bele. A nehézségek ellenére jó költségvetés született.  

Az Önkormányzat 2016. évi költségvetési rendelete alapján tájékoztatja a lakosságot a 

Szociálpolitikai juttatásokról valamint az Átadott pénzeszközökről. 

Amit még szeretnék elmondani, azt hiszem, hogy az idei év egyik legnagyobb kihívása mégis 

csak az lesz mindnyájunknak, hogy a gyermekorvos váltás úgy történjen meg az év vége fele, 
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hogy amikor ennek eljön az ideje, hogy semmiféle hátrányt ne szenvedjenek a gyerekek. Elég 

komoly kihívás lesz, főként orvost találni.  

 

Horváth Éva polgármester: Átadom a szót Miskolczi Ferenc képviselő úrnak a 

Településfejlesztési Bizottság elnökének. 

 

Miskolczi Ferenc Településfejlesztési Bizottság elnöke: Az Önkormányzat 2016. évi 

költségvetési rendelete alapján tájékoztatja a lakosságot a településen folyó beruházásokról,  

valamint a felújításokról. 

 

Horváth Éva polgármester: Kérdések az elhangzottakkal kapcsolatban van-e? 

 

Pétfürdői lakos: Itt minden szépen elhangzott, és biztos, hogy nagyon szépek is lesznek, de 

engem egy dolog érdekel, a fűtés leválással kapcsolatos elképzelései az önkormányzatnak. A 

tervek hogy állnak, miként lesz, és hogy lesz, mert nagyon közeleg 2017. 

 

Horváth Éva polgármester: Elmondom, hogy hogy állunk. Kötöttünk egy szerződést a 

Cothec Kft-ével, aki ezt a távfűtőművet fel fogja építeni. Ennek a leendő távfűtőműnek a 

tanulmánytervét megkapta a Képviselő-testület, és azt megvizsgálta. Ez az ő feladatuk és 

ennek alapján készítik ők azokat a terveket, amiket engedélyezésre kell beadni. A mi 

feladatunk az volt, hogy a területet olyan állapotba hozzuk papíron, hogy az beépíthető legyen 

erre a célra. Ezzel kapcsolatban a Képviselő-testület a terület leválasztást elindította, az utolsó 

pecsét hiányzik róla, a földhivatal részéről. A terület megosztása megtörtént. Elindítottuk a 

helyi építési szabályzatnak, a HÉSZ-nek a módosítását, ami a rendezési terv egy része. Ez a 

terület  -    a VT8, a központi vegyes területekbe – 8-as övezetbe volt besorolva és az eredeti 

tervünk szerint nem adott lehetőséget egy ilyen szolgáltató épület elhelyezésére. Ezért kell 

módosítanunk a helyi építési szabályzatunkat. Ennek az egyeztetési anyagát is elfogadta a 

Képviselő-testület január 28-án. Elindítottuk az egyeztetéseket a 60-80 hatósággal. Jönnek 

befele a hozzájáruló nyilatkozatok. Egy kis homokszem került a kerekek közé, mert a 

Kormányhivatal Főépítészi Irodájából kaptunk egy olyat, hogy ők még kérnek pluszban 

valamit, amit tudunk produkálni.  

Közben a Cothec tervezi az épületet, közműveket, egyeztet. Azután az jön, hogy lesz egy 

összefoglaló, amikor a főépítész összehív egy egyeztetési tárgyalást, ahol összegzi a 

megállapításait és akkor záros határidőn belül bólint, vagy nem bólint, hogy ez a terv így 

mehet. Majd vissza kell hozni a Képviselő-testület elé rendelet alkotásra. Amikor ez a 

rendelet ki van hirdetve, addigra valószínűleg elkészíti a Cothec tervező az épületnek a tervét 

és be tudja adni engedélyezésre.  

Eközben a közművekkel az egyeztetések mennek. Ameddig ez nincs meg és nincs egy 

végleges terve a tervezőnek, addig a gázszolgáltató sem tudja azt mondani, hogy hol tudja 

vinni. A gáz, a villany és a víz is megvan.     

 

Miskolczi Ferenc képviselő: A távfűtőmű rendszer távhő betáplálásának a megváltoztatása 

talán a legnagyobb súlyú beruházás, ami a lakosságot érinti és nyilván a lakótelepi rész a 

legnagyobb várakozása tekintetében. A felsorolásomban egy nagyon szerény mondat 

szerepelt, ez a területmegosztás. Azért nincs ez benne, mert nem önkormányzat általi 

beruházás, hanem befektető által finanszírozott beruházás. Nem az önkormányzat kiadása, de 

rendkívül nagy súllyal szerepel a település életében.  

 

Pétfürdői lakos: A felhalmozási kiadások a 76. oldalon, 7/2/3/4-esben szeretnék egy pár 

mondatot hallani a kamera rendszerről, elsősorban a péti emberek megnyugtatására.  
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Horváth Éva polgármester: Alapvetően a koncepció ugyanaz, mint az eredeti elképzelésnél 

volt. A megfigyelő helyek ugyanott vannak, nem csökkentek. Ami miatt a kameraszám 

megnő, hogy a DOM kamerák kiestek, és helyettük három fix kamera lesz feltéve. Az 

átjátszók csökkentek. Az előző tervben kicsit túl voltak tervezve az átjátszók és a minősége is. 

Az iskola tetején lesz egy biztonsági átjátszó, ami akkor helyezi magát üzembe, amikor a 

templomban lévő nagy átjátszónál zavar van, vagy nem tud működni. Elméletben marad 

minden. A régi hivatali épület a végpont. Ott egy szerveren rögzítve vannak azok az adatok, 

amiket tud kezelni, ami megkönnyíti a zárolt és rögzített képanyagot.  

 

Pétfürdői lakos: Ezért kérdeztem, mert nem biztos, hogy mindenki látta a testületi ülést, ahol 

erről tárgyalt a Képviselő-testület.  

 

Horváth Éva polgármester: Amint megkapjuk a terveket, újra kell engedélyeztetni az E.ON 

oszlopokon a telepítést. Ez az engedélyezés egy hónap lezajlott két éve is. A közbeszerzési 

ajánlattételi felhívást a Képviselő-testület elfogadta és olyan felhatalmazásom van, hogy 

amint elkészültek a tervek, nyilvánosságra hozzuk. Akkor rögtön a közbeszerzési eljárást 

indítsuk meg. Nem lett butítva a rendszer, hanem ésszerűbb berendezésekkel készült el. Olyan 

gondolatok jöttek, hogy a régi hivatali épületben lévő szerver felhasználható szerverként, csak 

valamit bele kell tenni. 

 

Pétfürdői lakos: Egy gondolattal szabadjon még szólnom, egy javaslattétellel élnék 

önkormányzat felé. Tiszteletem és elismerésem a Képviselő-testület felé, akik képviselik a 

lakosságot. Szerintem Pétfürdőn vannak hivatalok, civil szervek, akik szintén nem kis 

tömegét képviselik a lakosságnak, akiket itt nem látok, pedig fontos. A civil szervezetek 

legutóbbi összejövetelén is láttuk, hogy sokan vannak, akkor miként képviselik ők a 

lakosságot, civil szervezetek tagságát, amikor nincsenek itt, nincsenek információik, nem 

igénylik vezetőként a civil szervezet részéről a részvételt, az itt létet, az okosodást. Javaslatom 

az lenne a jövőre nézve, hogy az önkormányzat vállalja fel egy kicsit ezt a kérdést papír 

formájában. Nem csak meghirdetve, hogy lesz, hanem kapja kézbe, a papír beszél. Kapja 

kézbe, hogy ma itt délután 5 órakor a tisztelt Képviselő-testület igen is foglalkozik a település 

életével, lakosságával és érezze a felelősséggel a hivatalvezető. Legyen az iskola, vagy óvoda, 

vagy civil szervezetek. Legyen itt, okosodjon. Ő is képviselheti a lakosságot, nem csak a 

Képviselő-testület tagjai.  

Erre nézve javasolom, hogy borítékban kapja meg xy, hogy legyen itt. Én hiányolom. 

 

Horváth Éva polgármester: Én most kivételesen egy kicsit sem orrolok meg a civil 

szervetek vezetőire, tudniillik a meghívót megkapták. Mindig el szoktuk küldeni hozzá ezt az 

anyagot, amit most itt osztogattunk. De most ezt nem tudtuk elküldeni, mert pont akkor nem 

működött a rendszerünk. A meghívóra rá volt írva, hogy ezekért be lehet jönni a hivatalba. 

Pótlólag ki fogjuk küldeni ezt az anyagot. Szokták hozni kézbe. Most nem jött össze.  

 

 

18.28 órakor Nagy Zsolt képviselő elment az ülésteremből. 

A képviselők létszáma 6 fő, a Képviselő-testület továbbra is határozatképes.  

 

 

Horváth Éva polgármester: Egyébként egyetértek. Az intézményvezetőket meg azért nem 

hiányolom, mert ők ott voltak 2 x 3 bizottsági ülésen és 2 testületi ülésen.  
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Pétfürdői lakos: De én, mint civil, látni akarom, hogy itt van.  

 

Horváth Éva polgármester: További kérdés?  

 

A közmeghallgatáson megjelentek részéről egyéb kérdés, észrevétel, javaslat nem 

hangzott el.  

 

Horváth Éva polgármester: Köszönöm a részvételt.  

 

 

Horváth Éva polgármester 18.30 órakor megköszönte a részvételt és bezárta a 

közmeghallgatást.  

 

 

 

K.m.f. 

 

 

   

 

 

 

           Horváth Éva          Szabóné Czifra Melinda 

polgármester                                                        a távollévő jegyzőt teljes jogkörrel   

helyettesítő csoportvezető    

 

 

 

 

 

 


